
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prepis 

zvukovej nahrávky 

 

 

 

Tento dokument obsahuje automaticky generovaný prepis 

zvukovej nahrávky, zaznamenanej počas zasadnutia                                           

Súdnej rady Slovenskej republiky.  

 

Prepis bol vytvorený pomocou špecializovaného softvéru  na rozpoznávanie 

reči. Napriek vysokej presnosti tejto technológie sa v texte môžu vyskytnúť 

drobné nepresnosti alebo chyby. 

 

Uvedený prepis slúži výlučne na informačné účely a nenahrádza oficiálnu 

zápisnicu a zvukový záznam zo zasadnutia Súdnej rady Slovenskej republiky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rečník 0 

Uveďte prosím do zasadacej miestnosti. Nikolu Kossman.  

Rečník 9  

Dobrý deň, vítam vás.  

Rečník 0  

Kandidátka na funkciu sudcu úspešne absolvovala hromadné výberové konanie, ktoré sa 

uskutočnilo dvadsiateho štvrtého až 2 7. Júna 2 0 2 4 a jedenásteho a 12. Septembra 2 0 2 4            

v obvode Krajského súdu v Bratislave. Pani kandidátka. Kontrolná komisia číslo 3                        

v spolupráci s kanceláriou Súdnej rady preverila vaše majetkové pomery a to, či spĺňate 

predpoklady sudcovskej spôsobilosti, mali ste možnosť oboznámiť sa s týmito podkladmi.  

Rečník 9  

Áno, mala som.  

Rečník 0  

Chcete nám niečo uviesť k nim?  

Rečník 9  

Nie.  

Rečník 0  

Ďakujem, ďakujem. Kontrolná komisia číslo 3 jednomyseľne prijala návrh stanoviska, že             

u kandidátky na funkciu sudcu Nikoly Cosmann nemala dôvodné pochybnosti o statočnosti 

jej majetku, nezistila, že by mala obchodné, majetkové alebo finančné vzťahy s osobami             

z prostredia organizovaného zločinu a nezistila také skutočnosti, ktoré by nasvedčovali tomu, 

že nespĺňa predpoklady sudcovskej spôsobilosti, ktoré dávajú záruku, že funkciu sudcu bude 

vykonávať riadne. Otváram rozpravu. Aj še Pružine.  

Rečník 2  

Z vášho motivačného listu vyplýva obrovská motivácia pre iných. Vy ste dokázali absolvovať 

právnickú fakultu spolu s ďalším odborom na Masarykovej univerzite. Klobúk dole                

a pozerám, páči sa mi. Ako ste to vyhodnotili, túto schopnosť zvládnuť 2 školy naraz? Ako že 

ste schopná teda vydržať, že ste odolná a vydržíte tú záťaž, ktorá vás určite po menovaní za 

sudkyňu očakáva. Chcem sa opýtať, ak som to dobre videla, od roku 2 0 20 ste na súde, tak 

ako vašich predchádzajúcich kandidátov som sa rovnako pýtala, ako ste vnímali tie udalosti, 

ktoré sa udiali v slovenskej justícii v marci 2 0 20? Ako vás to ovplyvnilo? Akým spôsobom, 

či vás to zasiahlo, nezasiahlo alebo vám to bolo 1. Ďakujem.  

Rečník 14  

Musím povedať, že po mojom nástupe do justície v auguste 2 0 20 bola som prekvapená, 

pretože som žila.  



Rečník 9  

Dovtedy v inom právnom prostredí, žila som v Českej republike viac menej, čiže viac som sa 

zaujímala o to dianie v Českej republike a prekvapilo ma to, nesledovala som nejak tieto 

mediálne kauzy dovtedy, ale môžem povedať, že vlastne začala som pôsobiť v justícii na 

Okresnom súde Bratislava 1 na obchodnom úseku, kde vlastne sa dialo gro týchto záležitostí, 

ktoré boli potom pertraktované v médiách.  

Rečník 14  

A takisto som v podstate prichádzala do styku so spismi, ktoré boli priamo prerozdelené po 

sudcoch.  

Ktorí mali pozastavený výkon funkcie.  

Rečník 14  

A musím povedať, že som si všimla, že tá nálada v justícii je taká pochmúrna, že prevláda 

taká opatrnosť a z môjho osobného pohľadu, videla som, že mnohé tie spisy.  

Sú takpovediac zanedbané, to, čo som si všimla ja a bolo potrebné na tom začať pracovať              

a naozaj to bolo, myslím si, že náročné obdobie pre všetkých, ktorí ostali, nakoľko bolo 

potrebné znova si získať nejakú dôveru verejnosti. Tá pracovná záťaž bola veľká, ale zas na 

druhej strane bola to dobrá škola do života, si myslím.  

Rečník 2  

Robili na obchode alebo na obchodnom registri.  

Rečník 14  

Robila som, robila som, začínala som na konkurzoch a potom som robila sporovú obchodnú 

agendu.  

Rečník 2  

A zanedbané, to ste ako mysleli?  

Rečník 14  

Myslím si, že tam bolo veľa prieťahových vecí. Viete.  

Rečník 9  

Keď.  

Rečník 14  

Ráno prídete do práce a asistentky a už avizuje kopu urgencií a t ď. jednoducho myslím si, že 

tam bolo skutočne čo robiť a tá záťaž bola veľká.  

Rečník 2  

Áno, ja som si aj všimla, že vy ste vlastne išli do justície až v auguste 20, čiže pol roka po 

tých akciách, ale zároveň pred rôznymi ďalšími akciami, ktoré nasledovali. Aký máte názor 

na stretávanie sa alebo aj to bolo vyčítané v tom období, ak je sudca pozvaný na nejakú 



spoločenskú akciu organizovanú renomovanou advokátskou kanceláriou. Prijali by ste také 

pozvanie? A čo hovoríte na prípadne prípadné medializované informácie o takejto účasti 

nejakého sudcu na takéto akcii. Ale iba vylučuje. Negatívne.  

Rečník 14  

Tak častokrát bývajú A K sponzormi na rôznych konferenciách a t ď. toto nepovažujem za 

nejak závadné, pokiaľ by išlo o odbornú stránku veci, samozrejme, myslím si, že to dodáva aj 

určitý kredit sudcovi, pokiaľ dokáže vystúpiť odborne s odborným príspevkom na nejakej 

konferencii, pokiaľ by sa jednalo o čiste súkromnú akciu, tak si myslím, že to nie je úplne 

vhodné sa spájať ako v rámci nejakej afinity voči určitej advokátskej kancelárii. Myslím si, že 

je lepšie byť zdržanlivejší v tomto smere, ale pokiaľ by išlo o nejakú konferenciu, myslím si, 

že v tomto smere by som asi nemala nejaký problém.  

Rečník 2  

A ďakujem.  

Rečník 0  

Adrián Kucek a potom Marián Fecík.  

Rečník 15  

Ďakujem pekne za slovo. Pani kandidátka, časti ste už odpovedali na otázku kolegyne a ja 

vychádzam z vášho motivačného listu.  

A stále sa tu zo strany viacerých kandidátov.  

Rečník 3  

Opakuje slovný obrat, že by chceli prispieť k opätovnému získaniu si dôvery v justíciu.  

Rečník 15  

Teda predpokladám, že verejnosti by som sa najskôr chcel opýtať, že čo vy považujete za 

hlavnú príčinu toho, lebo to tak vnímate aj vy, nedôvery, ktorú požíva justícia.  

Rečník 14  

Za mňa určite dĺžka súdnych konaní, netvrdím úplne, že v každom prípade ide o prieťahy, ale 

tá dĺžka súdnych konaní je podľa mňa dosť vysoká.  

Rečník 1  

A.  

Rečník 14  

Takisto myslím si, že na Slovensku je nízke právne povedomie, čo prispieva potom k určitým 

dezinterpretáciám v rámci mediálneho priestoru a tiež si myslím, že tie jednotlivé excesy 

určitých osôb,  

Rečník 1  

Ktoré sú veľmi.  



Rečník 14  

Ostražito mediálne sledované, určite neprispievajú, ale to zase súvisí s tým, že väčšinou 

samozrejme, keď je niečo skvelé a dobré, tak to sa v médiách veľmi nevidí, ale tá spoločnosť 

sa skôr zameriava na senzácie a na tie negatívne stránky, takže si myslím, že by bolo fajn viac 

hovoriť aj o tom, čo je dobré, čo funguje, čo sa lepší o tých dobrých príkladoch?  

Rečník 15  

Uviedli ste, že teda je to, sú to prieťahy v konaniach? Myslíte si, že zmenu vy priniesol vyšší 

počet sudcov alebo zmena systému v justícii.  

Rečník 14  

Myslím si, že je, závisí to od regiónov, myslím si, že v Bratislave je určite justícia 

poddimenzovaná aj s ohľadom na zložitosť vecí, ktorá je tu podľa mňa vyššia.  

Ako na iných miestach, takže neviem povedať za iné súdy, na ktorých som nepracovala, ale     

u nás to vidím dennodenne, že jednoducho tá justícia je poddimenzovaná.  

Rečník 3  

A vy ste robili nejaké celoslovenské porovnávanie a že teda v Bratislave je to náročnejšie ako 

napr.  

Rečník 9  

V Košiciach určite nie, ale myslím si, že to vyplýva aj z nejakej sociálnej štruktúry 

obyvateľstva, vyplýva to aj z toho, že sú tu sídla firiem.  

Rečník 14  

Že je tu proste koncentrácia nejakého kapitálu a t ď. ja si myslím, že tie súdne konania sú 

zložitejšie.  

Rečník 0  

Všetko. Pán Kostek, áno, ďakujem. Marián Fečík.  

Rečník 12  

Ja by som sa chcel spýtať, čo študovali ste v Čechách, v Brne, ak by ste vedeli porovnať alebo 

uviesť svoj názor, komparáciu toho českého právnického alebo justičného prostredia 

slovenského. Čo vás napadne.  

Rečník 14  

Komparovať justičné prostredie? Neviem, pretože som v ňom nikdy nepôsobila, ale stretávala 

som sa s akademikmi, s právnikmi, s ktorými som prišla do styku v rámci výuky a vždy som 

mala pocit, že v tej Českej republike je taká väčšia sebareflexia a taká ochota podrobiť svoje 

rozhodnutia kritike. Čo ja som vždy kvitovala a páči sa mi tento vecný prístup a to, že             

v podstate vždy mi to prišlo tak, že tí českí akademici sa porovnávali s rakúskymi,                   

s nemeckými a že tam bola tá snaha robiť to stále lepšie, takže toto je to, čo mne sa na tom 

páčilo. Nezaspať na vavrínoch, snažiť sa aj v rámci svojho okruhu viesť nejakú diskusiu, 



ktorá vedie ku konštruktívnej kritike.  

Rečník 12  

Takže to vnímate tak, že tá česká sebareflexie bola čisto odborná zatiaľ, čo my ako keby sme 

stále zotrvávali v takých nejakých aj politických konotáciách, že stále riešime tie veci 

nejakého politického zasahovania do justície. Dobre som to pochopil, či toto ste nemali na 

mysli.  

Rečník 14  

Nechcela som do toho nejakým spôsobom zakomponovávať politiku, jednoducho to bol môj 

taký postreh, že ma to prekvapilo, nakoľko na sebe tí ľudia pracujú a ako sa porovnávajú, 

povedzme ich pohľadu vyspelejšou právnou kultúrou.  

Rečník 0  

Ďakujem, ďakujem. Pýtam sa aj, ja neviem, či ste to mali možnosť sledovať alebo mali 

záujem alebo čas sledovať mediálne výstupy v Čechách voči rozhodnutiam súdov a na 

Slovensku, čo ja sledujem tie mediálne výstupy v Čechách a na Slovensku, tak to, čo ste vy 

hovorili o akademickom prostredí, tak ja teda diametrálne rozličný prístup českých médií         

k sudcom a k súdnym rozhodnutiam vnímam ako slovenských médií. V tých Čechách je to, aj 

keď sú to tvrdé kritiky niekedy, ale je to stále na vecnej úrovni a na Slovensku s tým máme 

nie celkom dobré skúsenosti. Čo si myslíte, je aj ten, potom ten finál toho, že českí právnici     

a sudcovia sú ochotní podrobiť sa kritike? Spôsobené aj tým, že tí slovenskí sa stále musia 

brániť tým, tým útokom. Ad hominem.  

Rečník 14  

Určite. Tak myslím si, že je to veľmi nepríjemné pre sudcu, ktorí vydá rozhodnutie podľa 

svojho najlepšieho vedomia a svedomia, keď potom počúva kritiku, ktorá jednak nie je vecná 

alebo ani nemôžu byť úplne vecná, nakoľko samozrejme do spisu majú prístup len určité 

osoby, čiže v tomto ohľade si myslím, že je potrebné apelovať na to, aby si novinári a ľudia 

vo všeobecnosti uvedomili, že nemajú ani pri najlepšej snahe úplne informácie. Ja keď som 

bola možno mladá a študovala som vysokú školu, tiež som mala pocit, že tomu rozumiem a že 

to je nespravodlivé a tam to je nespravodlivé. A dnes, keď sa pozriem na tie istý, alebo 

pozriem sa na tie rozhodnutia po tom, čo som nadobudla viac skúseností, tak si poviem, áno, 

chápem, prečo je to tak, ako to bolo rozhodnuté a nie vždy existuje na to podľa mňa 1 správna 

odpoveď, je to samozrejme aj otázka nejakého judikatórneho vývoja.  

A si myslím, že je to také dosť nespravodlivé voči tomu sudcovi zaútočiť naňho právny názor, 

ktorý určitej strane nevyhovuje a myslím si, že veľa z tých rozhodnutí, ktoré boli aj zrušené, 

majú určitý lauzibilný základ, ktorý len jednoducho neprevážil nad oponentným názorom, 

čiže podľa mňa je to aj o tom právnom vedomí ľudí a myslím si, že aj tá justícia by sa mohla 

podľa mňa viac brániť argumentom, že jednoducho vy tomu nemôžte rozumieť, nemôžte 

vedieť do podrobností, čo sa tam deje, pretože nemáte prístup k tomu spisu a my nemôžme 

priamo reagovať na určité výtky, ktoré sa týkajú živých káuz. Čiže v tomto ohľade je to určite 

znevýhodňujúce postavenie.  



Rečník 0  

Ďakujem veľmi pekne. Ja len jednu poznámku, že ak nevyslovená otázka alebo pochybnosť, 

že ale veď v Čechách koľko bolo odsúdených sudcov za korupciu a koľko na Slovensku? No 

tak je to porovnateľný počet na počet sudcov, pretože akcia Búrka skončila tým, že máme tam 

dvoch alebo troch právoplatne uznaných vinným iba dohodárov. Nikto nebol na základe 

obžaloby právoplatne uznaný vinným. Dobre, do rozpravy nikto nie je prihlásený, ukončujem 

rozpravu. Chcete vy nám na záver niečo povedať?  

Rečník 0  

Ďakujem, ďakujem pekne, dávam hlasovať o návrhu uznesenia. Súdna rada Slovenskej 

republiky prijala v súlade s čl.  1 4 1 a ODS.  6 písmeno B Ústavy Slovenskej republiky na 

základe návrhu kontrolnej komisie číslo 3 Súdnej rady Slovenskej republiky a po vykonaní 

dohľadu podľa §  2 7 HF zákona č.  1 8 5 z roku 2 00 2  Z. z. o Súdnej rade Slovenskej 

republiky a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Stanovisko Nikola Kostman. Kandidátka 

zaradená v databáze Ministerstva spravodlivosti Slovenskej republiky pre obvod Krajského 

súdu v Bratislave spĺňa predpoklady sudcovskej spôsobilosti, ktoré dávajú záruku, že funkciu 

sudcu bude vykonávať riadne. Hlasujme, prosím, teraz ďakujem. Hlasovalo všetkých 15 

prítomných členov Súdnej rady, za bolo 15, proti nebol nikto, nezdržal sa nikto, uznesenie 

bolo prijaté. Ďakujem pekne a gratulujem.  

Rečník 5  

Ja.  

Rečník 0  

Predtým, ako vyhlásim 15 minútovú prestávku, chcem poďakovať členom Súdnej rady, že si 

neskáčeme do reči a počkáme, kým poviem vaše meno, keďže už naplno robíme 

automatizovaný prepis dnešného zasadnutia, ktorý bude potom pripojený k tej časti, kde 

máme zverejnenú zápisnicu aj hlasovania. A ten systém nevie rozlíšiť hlas veľmi pekne obsah 

prepisuje, ale to, kto hovorí, musím povedať ja, aby to ten systém zachytil, takže aj preto je to 

dôležité. A teraz vyhlasujem 15 minútovú prestávku, stretneme sa 11. 20. Poprosím                      

o dochvíľnosť, 13 minútovú, poprosím o dochvíľnosť. 


